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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen célzott támogatást, jogszabályi könnyítést 
kívánnak nyújtani a vendéglátóipari kisvállalkozásoknak az adatszolgáltatási kötelezettség 
tekintetében?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Nemzeti Turisztikai Adatszolgáltató Központ szeptember 29-i konferenciáján arra hívták fel a
figyelmet,  hogy  2023.  január  1-től  adatküldési  kötelezettség  lép  érvénybe  az  éttermek,
gyorséttermek, büfék, kávézók, zenés-táncos szórakozóhelyek tehát szinte minden vendéglátóipari
egység számára. Az elhangzottak szerint az adattovábbítást érdemes minél előbbi megkezdeni arra
az esetre, ha esetleg később javításokra lenne szükség. Január elején ugyanis biztosan nem lesz már
idő egy szoftver keresésére,  sőt várhatóan türelmi idő sem lesz az átállásra.  Erről még most is
kevesen tudnak, és a kötelezettség sokakat érhet majd váratlanul.

A nyilvánosságra került hírek szerint az adatküldés a gyakorlatban egyébként azt jelenti, hogy a
rendelés felvétele után számos adat (rendelés kezdete és vége, fizetési mód, helyben fogyasztás,
rendelt tételek…) azonnali elküldése válik kötelező. A vendéglátóipari szektorból hozzám érkezett
jelzések  arról  szólnak,  hogy  mindez  olyan  hatalmas  adminisztrációs  terhet  jelent,  ami  egyes
vélemények szerint akár önmagában szinte egy teljes  munkaidőt kitöltene.  Ez a  mai  viszonyok
mellett teljes mértékben kivitelezhetetlen. A vendéglátással foglalkozó vállalkozások a megemelt
fűtésszámlák miatt inkább a munkavállalói létszám leépítésében, mint bővítésében gondolkodnak.

Így  tehát  a  kialakult  helyzetben  az  önfoglalkoztatók  és  a  kis  létszámmal  működő  vendéglátós
vállalkozások puszta létezése kerülhet veszélybe. A dominó elv alapján pedig ez a hullám előbb-
utóbb a nagykereskedőket, a gyártókat, az alapanyag termelőket egyaránt érinteni fogja.



 
A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Mit tettek azért, hogy a teljes vendéglátó szektor értesüljön az adatküldési kötelezettség életbe
lépéséről?

2.  Milyen  célzott  támogatást,  jogszabályi  könnyítést  kívánnak  nyújtani  a  vendéglátóipari
kisvállalkozásoknak az adatszolgáltatási kötelezettség tekintetében?
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